
 

 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltning Protokoll 
Sida 1 (8) 

2020-03-11 
Avdelningen för administration och 
prevention 

Norrmalms stadsdelsförvaltning 
 Avdelningen för administration och prevention 
 
Sankt Eriksgatan 117 
Box 450 75 
104 30 Stockholm 
Växel 08-508 09 00 
Fax 08-508 09 019 
stockholm.se 
 

Protokoll  
Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  
2020-03-11 möte 2/2020 

Närvarande ledamöter 
Erik Edlund, FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna 
med utvecklingsstörning (Funktionsrätt Stockholms stad) 
– ordförande  
 
Gunilla Jarehult, Neuroförbundet Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad)  
 
Louise Lindström, Förbundet för Delaktighet, 
Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 
Stockholmsavdelningen – vice ordförande från § 6 
 
Ej närvarande 
Kirsi Leijonmarck, Reumatikerföreningen Stockholm 
(Funktionsrätt Stockholms stad) 
 
Leonore Nyström – Huvudvärksföreningen Stockholm 
Funktionsrätt Stockholms stad  
 
Monicka Zachari, SRF – Synskadades riksförbund 
Stockholms stad 
 
I tjänsten närvarande 
Clara Glipe, sekreterare 
Maria Härenstam, avdelningschef 
Jesper Ackinger, stadsdelsdirektör 
Anders Forsberg, avdelningschef 
Veronica Johnander, arkitekt 
Leila Massih, handläggare 
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Tidpunkt 
2020-03-11 möte 2/2020, kl. 09:00-11:10 
 
 
Protokollet justerat  
 
Datum …2020-03-13….   
 
 
Erik Edlund, justerat via mail 
 
 
Gunilla Jarehult   justerat via mail 
    
 
§ 1 
Sammanträdet öppnas 
Ordförande Erik Edlund öppnade mötet och hälsade 
deltagarna välkomna.  
 
Jesper Ackinger, Norrmalms nya stadsdelsdirektör 
presenterade sig.  
 
§ 2 
Val av justerare 
Gunilla Jarehult valdes till att justera mötets protokoll.  
 
§ 3 
Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  
 
§ 4 
Föregående mötes protokoll 
Föregående mötes protokoll lades till handlingarna. 
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§ 5  
Remisser till rådet som behandlas på 
stadsdelsnämndens sammanträde 2019-04-24 samt  

A. Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och 
unga inom individ- och familjeomsorgen  
(NORR 2020/112) 
Rådet har tagit del av remissen och ställer sig  
tveksam till användningen av begreppet 
”individ” istället för person i remissen. Även om 
riktlinjerna utgår från FN-konventionen om 
funktionsnedsatta så är det viktigt att poängtera 
att inget barn faller mellan stolarna. 
Funktionsnedsatta ungdomar som efter 
utbildning i särskolor blir hemmasittare då de 
faller mellan olika stolar och system och 
förväntas klara sig helt själva. Det är bra 
artiklarna ska ses som en odelbar helhet och 
skapa en grund för ett mer barnrättsbaserat 
synsätt.  
 
Rådet vill lyfta fram betydelsen av att barn i 
samtal kan behöva erbjudas stöd anpassat till 
funktionsnedsättning. Unga med kognitiva 
funktionsnedsättningar kan vara lättare att locka 
in i kriminella aktiviteter och många gånger 
råder det en okunskap om 
funktionsnedsättningar kan spela roll i 
handläggningen av enskilda ärenden enligt 
LVU.  
 
BUS-överenskommelsen är viktig att följa upp i 
och med de ändrade ansvarsområdena där mer 
läggs över på kommunerna. Det är inte alltid 
som vanliga skolor fungerar för ett barn med 
funktionsnedsättning även om det är 
målsättningen. Gymnasieutbildning har alltmer 
blivit en inträdesbiljett till arbetslivet, varför det 
är mycket viktigt att socialtjänsten stödjer detta. 
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B. Motion om behovet av långsiktiga medel för 
kompetensutveckling kopplat till 
kompetensförsörjningsbehovet 
(NORR 2020/114) 
 
Rådet har tagit del av remissen och ser positivt 
på förslaget i motionen. Rådet poängterar att det 
är särskilt viktigt att personal inom omsorgen 
ska ha möjlighet till kompetensutveckling. Rådet 
skulle även  vilja se en satsning på att 
funktionshinderperspektivet vägs in på ett 
tydligt sätt. Rådet har erfarenhet av att det 
stundtals är hög personalomsättning i 
verksamheter som arbetar med personer som har 
olika funktionsnedsättningar och många 
medarbetare känner inte att de har tillräckligt  
stor verktygslåda för att kunna utföra sitt arbete.  
 

C. En likvärdig fixartjänst inom staden 
(NORR 2020/111) 
Rådet har tagit del av remissen och framhävde 
att en likvärdig fixartjänst även bör utvidgas så 
att personer med fysisk funktionsnedsättning, 
som bor i egen lägenhet, kan ta del av tjänsten. 
Rådet hade önskat att möjligheten till 
fixartjänsten behovsprövades och att åldern 
sänks eftersom en funktionsnedsatt person kan 
ha samma nytta av fixartjänsten som en 
pensionär. 

 
D. En begriplig och trygg sjukförsäkring med 

plats för rehabilitering (SOU 2020:6) 
(NORR 2020/110) 
Ärendet bordläggs och rådsledamöter ombes 
skicka sina synpunkter till sekreteraren senast 
den 24 mars för överlämnande till handläggaren 
på förvaltningen. 
 

E. Trafikförändringar SL-trafiken och 
Vaxholmsbolaget 
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(NORR 2020/97) 
Rådet har tagit del av remissen och lyfter fram 
bristen i att buss 67 (Skansenlinjen) som går 
mellan Odenplan och Frösunda och som knyter 
ihop Solna Centrum med Stockholms innerstad 
är nedlagd. Linjen är väldigt populär och därmed 
efterfrågad.  
 
Rådet poängterade även att det för personer med 
rörelseproblematik är lättare att ta sig fram i 
kollektivtrafiken med buss än tunnelbana. 
Som i ett led att minska biltrafiken förlitar sig 
staden på en redan tungt belastad busstrafik. Det 
räcker inte med att tunnelbanan byggs ut utan 
busstrafiken i innerstaden bör förstärkas och fler 
bussar bör gå i rusningstrafik på populära linjer. 
 
Rådet ser negativt på att Buss 3 får en hållplats 
indragen då hållplats Torsplan blivit flyttad.  
 

§ 6  
Aktuella stadsutvecklingsprojekt och tillgängligheten i 
Norrmalms Parker 
Leila Massi och Veronica Johnander, presenterade 
Parkmiljöavdelningens verksamhet och arbetet med att 
samordna stadsutvecklingsfrågor, skötsel av parker, 
underhåll och investeringar.  
 
De tre större stadsutvecklingsprojekten inom Norrmalms 
stadsdelsområde Hagastaden, Sabbatsberg och 
Centralstationen presenterades.  
 
De nybyggda förskolorna, serviceboendena och ett 
gruppboende i Hagastaden presenterades kort. 
Ett vård- och omsorgsboende planeras och möjligheten till 
seniorlägenheter utreds.  
 
Vidare informerades om att stadsledningskontoret tar fram 
ett program med inriktning för Sabbatsbergsområdet inför 
ett beslut om detaljplan. Programmet skickas ut till 
Norrmalm på remiss. I förslaget kommer sjukhuset att 
omlokaliseras och gör det möjligt att etablera nya bostäder 
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i området. Förvaltningen tittar särskilt på behovet av 
gruppbostäder, särskilda boenden och förskolor.  
 
Slutligen informerades rådet om aktuella styrdokument i 
stadens arbete med tillgänglighet Stockholm en stad för 
alla, Gångplan samt Stockholm – staden för alla och 
redogör för hur förvaltningen arbetar med dessa frågor i 
de olika utvecklingsprojekten. Nivåskillnader, ledstråk 
öppna ytor, lutning, trappor och ramper och belysning är 
några exempel. Observatorielundens nedre del, 
Norrbackatäppan och Blekholmsterassen är några parker 
där det pågå förbättringar av tillgängligheten. 
 
Rådet lyfter fram vikten av att det finns en planering för 
att förebygga farliga övergångar för gångtrafikanter i 
samband med att bostäder byggs i Hagastaden. 
 
Rådet ansåg att det är viktigt att förvaltningen i 
planeringen av den nya stadsdelen tar hänsyn till 
framkomlighetsaspekter som t ex höjdskillnader och 
lutning på gångunderlag. Det är även viktigt att 
Hagastadens alla delar blir levande utifrån ett 
trygghetsperspektiv och att det inte är obefolkat efter 
kontorstid.  
 
Rådet tog även upp att Vasaparkens nya entré vid 
Torsgatan är viktig utifrån tillgänglighetssynpunkt. Rådet 
lyfte även fram att Solvändan utsätts för högt slitage och 
det finns ett behov av att sprida aktiviteter till både lilla 
och stora solvändan då flest aktivitet pågår i den stora 
delen. Förvaltningen besvarade frågan. 
  
 
§ 7 
Kort presentation av Socialtjänstavdelningen 
Anders Forsberg presenterade sig och avdelningens 
verksamhet. 
 
Rådet lyfte en fråga om den nya gruppbostaden David 
Bagare i Hagastaden kommer att ha någon invigningsfest 
och i så fall har rådet önskemål att få delta. Rådet är 
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intresserad av att komma på studiebesök innan de boende 
flyttar in. Förvaltningen tar med sig frågan. 
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§ 8 
Ärenden till stadsdelsnämnden 2020-03-19 
Rådet har tagit del av ärendena och lyfter fram att det 
generellt i upphandlingsärenden är viktigt att 
funktionshindersaspekter beaktas. 
 
 
§ 9 Information från förvaltningen 
 

A. Förvaltningens arbete med Coronaviruset 
Maria Härenstam informerar om förvaltningens 
beredskap och arbete med Coronavirus. Ett 
informationsbrev kommer att skickas ut till 
rådet. 
 

B. Annonsering i ortspress.  
Punkten bordlades. 

 
§ 10 
Tillgänglig möteslokal 
Punkten bordlades. 
 
 
§ 11 
Övriga frågor 
Inget att notera. 
 
 
§ 12 
Mötets avslutande 
Nästa möte äger rum den 15 april kl. 09:00-11:00 
eftersom det är gäster inbjudna.  
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